
CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
 Palma, 22 de gener  de 2016 

 (Acta aprovada dia 26/02/2016) 

  

Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   11.15 h 

Finalització :  13.00 h 

 

Assistents 

Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i president de la FELIB 

Alfonso Luis Rodríguez Badal, batle de Calvià i vicepresident primer  

Conxa Juanola Pons, batlessa de Maó i vicepresidenta tercera  

Misericòrdia Sugrañes Barenys, batlessa d’Alaior i vocal 

Domingo Bonnín Daniel, en representació d’Antoni Mir Llabrés, batle d’Alcúdia i vocal 

Maria Antònia Mulet Vich, batlessa d’Algaida i vocal 

Liniu Siquier Capó, batlessa de Búger i vocal 

Sebastià Sagreras Ballester, batle de Campos i vocal 

Antoni Salas Roca, batle de Costitx i vocal 

Lluís Arjona Camps, en representació de Francisco J. Ametller Pons, batle d’Es 

Mercadal i vocal 

Maria Ramon Salas, batlessa d’Esporles  

Josep Carreras Coll, batle de Ferreries i vocal 

Antoni Aguiló Amengual, batle de Fornalutx 

Antoni Bennásar Pol, batle de Lloret de Vistalegre i vocal 

Guillem Villalonga Ramonell, batle de Mancor de la Vall i vocal 

Gabriel Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i vocal 

Biel Ferragut Mir, batle de Sa Pobla i vocal 

Joan Josep Ferrer Martínez, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal 

Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Llorenç Carretero Tudurí, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís i vocal 

Llorenç Galmés Verger, batle de Santanyí i vocal 

Neus Serra Cañellas, secretària general FELIB 
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Absents 

Vicent Marí Torres, batle de Santa Eulària del Riu i vicepresident segon  

Magdalena Solivellas Mairata, batlessa de Campanet i vocal 

Rafel Fernández Mallol, batle de Capdepera i vocal 

Andreu Isern Pol, batle de Consell i vocal 

Rafel Ruíz González, batle d’Eivissa i vocal 

Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal 

Bartomeu Moyà Ferragut, batle de Lloseta i vocal 

Pedro Rosselló Cerdà, batle de Manacor i vocal 

Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep i vocal 

Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal 
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Us convocam a la reunió del Consell Executiu que tindrà lloc a Palma, divendres, 22 de 

gener de 2016, a les 11.00 hores, a la seu de la FELIB , carrer del General Riera, 111 de 

Palma, d'acord amb l'ordre del dia següent: 

 

• Aprovació de l’acta de dia 11 de desembre de 2015 

• Informació FEMP 

• Comissió interna tècnica d’urbanisme 

• Visita SGAE 

• Informe de presidència 

• Precs i preguntes 

 
 
 
 
 
                                                                          

 

Joan Carles Verd Cirer 

President FELIB 
 

Palma, 15 de gener de 2016 

07/2016 

15/01/2016 
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Desenvolupament de la sessió  

El president dóna la benvinguda a tots els assistents a la reunió del Consell Executiu.  

 

1. Aprovació de l’acta de dia 11 de desembre de 201 5 

El president demana la conformitat dels assistents per aprovar l’acta de la sessió 

anterior. S’aprova per assentiment dels assistents. 

 

2. Informació FEMP 

El president informa que la FEMP ha convocat als representants del Consejo 

Territorial, dia 26 de gener, amb l’ordre del dia següent: 1. Aprovació de l’acta de la 

sessió anterior. 2. Nomenaments, 3. Informe del president, 4. Pressuposts generals i 

5. Precs i preguntes. Exposa que aquesta és una sessió de tràmit, però comenta que 

si hi ha algun tema per tractar, per a properes reunions, es pot analitzar i exposar al 

torn de precs i preguntes.  

 

La senyora Conxa Juanola, batlessa de Maó, exposa la necessitat, a Menorca, de 

connexions aèries amb la península, sobretot durant els mesos d’hivern. El president 

comenta que, en aquesta reunió del Consejo Territorial, en faran una menció, i que 

per a la propera reunió es prepararà un document consensuat per presentar la 

reivindicació.  

 

3. Comissió interna tècnica d’urbanisme 

El president explica que l’assessorament tècnic és un dels objectius de la Federació, i 

exposa que arran d’una petició del senyor Bartomeu Moyà, batle de Lloseta, es 

proposa fer una comissió interna i tècnica d’urbanisme, formada per secretaris 

municipals i arquitectes tècnics, per reforçar el departament de servei jurídic de la 

FELIB. Els assistents manifesten la seva conformitat i la comissió interna queda 

formada per:  

- Sr. Antonio Ramis Ramos, arquitecte de l’Ajuntament d’Alcúdia. 

- Sr. Josep Alonso Aguiló, secretari de l’Ajuntament de Lloseta.  

- Sr. Bartomeu Nicolau Mayol, arquitecte de l’Ajuntament de Banyalbufar. 

- Sr. Francesc Ferrer Díaz-Meco, arquitecte de l’Ajuntament de Sant Lluís. 

- Sra. Araceli Pelluz Guadalupe, arquitecta municipal de Sant Antoni de Portmany. 

 

Pren la paraula el senyor Sagreras, batle de Campos, per informar que, pel que fa a 

la problemàtica de les platges del seu municipi, es reuní amb el senyor Vicenç Vidal, 
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conseller de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern de les Illes Balears i la 

senyora Mercedes Garrido, consellera de Territori i Infraestructures del Consell de 

Mallorca, i se’ls ha donat una altra solució més ràpida, inclosa en una llei del Parc 

Natural del Zalobrà. Recalca que es nota la intenció del Govern de voler resoldre la 

problemàtica concreta de les platges de Campos. 

 

4. Visita SGAE 

El president informa que la Societat General d’Autors i Editors (SGAE) sol·licitaren 

poder presentar a la FELIB un acord de tarifa plana per als municipis com la que han 

signat amb la FEMP  

 

El senyor Carretero, regidor de l’Anjuntament de Sant Lluís, comenta que l’empresa 

CEDROS, SGAE i dues més, reclamen els drets dels escriptors pel que fa a la 

compra de llibres a les biblioteques municipals, demanen un preu fins a l’any 2013 i 

un altre, encara més elevat, a partir del 2013.  

 

La senyora Juanola, batlessa de Maó, exposa la possibilitat de fer un estudi des del 

departament jurídic de la FELIB, sobre l’impost de la SGAE quant a la música popular 

que sona a les festes de carrer i que no tenen dret d’autor perquè són anònims i, a 

més, l’entrada és gratuïta.  

 

El president dóna la benvinguda als representants de la SGAE. 

 

Pren la paraula el senyor Ramon Muntaner i Torruella, director general de Balears i  

Catalunya, que presenta, alhora, el senyor Carlos Martínez Ortíz, delegat territorial de 

Balears i dóna les gràcies per l’acolliment de la FELIB. Comenta que fa uns anys ja 

s’havien reunit amb la FELIB per oferir i trobar elements de col·laboració, i que foren 

unes reunions molt profitoses. 

 

Tot seguit presenta l’acord FEMP-SGAE, que es firmà el passat mes de maig, en el 

qual s’actualitzaren les tarifes de dret d’autor aplicables a les entitats locals. 

Assenyalant que aquest acord millora les tarifes per al conjunt de les entitats locals i 

resulta especialment avantatjós, amb una tarifa plana, per als municipis de menys de 

3.000 habitants. Exposa quines són les activitats que es poden incloure en aquesta 

tarifa plana, que són les activitats gratuïtes que es fan en un mateix municipi, i 

afegeix que les excloses són les representacions dramàtiques de tota tipologia, la 

utilització de les obres en instal·lacions i centres esportius de les entitats locals, en 
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les quals les aquestes presten en règim d’explotació directa i la utilització del repartori 

a les ràdios i televisions de titularitat municipal.  

 

Pren la paraula el senyor Carlos Martínez i explica que la idea és simplificar al màxim 

la nova tarifa, perquè la facturació es pugui abonar el mateix any, i explica les 

bonificacions a la mateixa tarifa en funció de les dates d’abonament, ja sigui amb un 

sol pagament, amb dos o abans de dia 1 de maig. Informa que, malgrat que el 

municipi sigui menor de 3.000 habitants, no hi ha obligació d’adherir-se a aquesta 

tarifa plana, però recorda que per poder-s’hi adherir s’ha d’estar al corrent de 

pagament amb la SGAE.  

 

El senyor Salas, batle de Costitx, confirma que, a banda de la tarifa plana, també hi 

ha diverses activitats que s’haurien de facturar a part. El senyor Muntaner contesta 

que hi ha activitats excloses, com les activitats amb taquillatge, perquè l’autor també 

ha de cobrar una part. El senyor Martínez comenta que l’ajuntament hauria de fer una 

relació de les activitats fora de la tarifa plana, i després la SGAE aplicaria el 

percentatge pertinent a cada una de les activitats. Informa que les tarifes es troben 

detallades a la pàgina web de la SGAE.  

 

El senyor Carretero, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluis, demana si l’autor és mort 

si són els hereus els que donen l’autorització. El senyor Muntaner contesta que els 

drets d’autor persisteixen fins a 70 anys després de la defunció de l’autor, en són els 

beneficiaris els hereus. 

 

El senyor Carretero també demana que han rebut reclamacions, per part de quatre 

empreses, sobre la compra dels llibres de les biblioteques municipals. El senyor 

Martínez contesta que la SGAE no hi té res a veure, amb aquest tema, però que ho 

esbrinarà.  

 

La senyora Juanola, batlessa de Maó, comenta que els drets d’autor es perpetuen 

fins a 70 anys després de la defunció de l’autor, però també exposa que si en 

qualsevol moment, durant aquests 70 anys, es fa una modificació, aquest dret es 

renova.  

 

Tot seguit demana què passa amb les activitats de carrer que es programen de forma 

gratuita, amb música popular d’autor anònim i arranjaments de grups que no estan 

associats a la SGAE, i que la SGAE ha fet pagar a les entitats locals, i aprofita per 
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sol·licitar una tarifa plana per a municipìs de més de 3.000 habitants. El senyor 

Martínez li respon que es pot utilitzar una obra original sense arranjament, i que, si 

han pasat els 70 anys, la SGAE no té dret a cobrar. Comenta que si la SGAE s’ha 

equivocat a l’hora de cobrar, se’ls ha de fer saber. Quant a la tarifa plana per a més 

de 3.000 habitants, contesta que, primer, s’ha fet aquesta tarifa, i un cop s’hagin 

valorat i estudiat les altres opcions, es començarà una segona fase per a municipis 

de fins a 6.000 habitants, i així s’anirà estudiant.  

 

El president demana a què fa referència «la utilització de les obres en instal·lacions i 

centres esportius de les entitats locals, en les quals aquestes presten serveis en 

règim d’explotació directa». El senyor Martínez contesta que això es refereix  a les 

activitats dirigides i no gratuïtes on s’usa repertori musical i l’explotació és directa de 

l’Ajuntament, i posa com exemple les activitats de zumba, aquagim,... 

 

El senyor Ferrà, batle de Puigpunyent, demana si, en cas que l’ajuntament tengui una 

cessió d’espai a una empresa determinada, qui és que s’ha de fer càrrec del cost de 

la SGAE. El senyor Martínez contesta que això ha de quedar aclarit mitjançant 

contracte amb l’empresa explotadora.  

 

El senyor Martínez i el senyor Muntaner s’acomiaden donant les gràcies a tots els 

assistents i quedant a la seva disposició. 

 

5. Informe de presidència 

El president informa que el proper divendres dia 29 de gener, la FELIB presentarà el 

curs per a nous electes, que està format per vuit sessions, que s’iniciarà dia 18 de 

febrer i al qual es podrà assistir mitjançant videoconferència, a Menorca, Eivissa i 

Formentera. I també es presentarà la «Guia pràctica per a nous regidors», que es 

farà arribar, en format paper, a tots els regidors, tant els de l’equip de govern com els 

de l’oposició.  

 

Continua informant que s’ha previst que aquesta formació per als regidors sigui 

gratuïta, però que s’haurà de tenir en compte a l’hora de fer els pressuposts que, si la 

FELIB cada vegada assumeix més tasques amb un cert cost, per baix que sigui, tal 

vegada s’hauran de pujar les quotes anuals a les entitats locals.  

 

El president informa que mantingué una reunió amb la senyora Francisca Mas 

Esteva, directora de l’Institut de Primera Infància, en la qual explicaren la intenció de 
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regular i delimitar guarderies i escoletes. S’acordà que farien arribar a la FELIB un 

qüestionari per enviar-lo a tots els ajuntaments. 

 

El president informa que mantingué una reunió amb el senyor Miquel Gallardo 

Esgleas, director general de Participació, Transparència i Cultura del Govern de les 

Illes Balears, en què aprofità per demanar suport quant a la Llei de transparència.  

 

Informa, també, que mantingueren una reunió amb el senyor Michel Magnier Diez, 

cònsul de França, per rellançar les trobades amb el cos consular i els municipis. En 

tenir mes informació de quan serà la trobada, els informarà. 

 

Per finalitzar, informa que també des de la Direcció General de Relacions 

Institucionals, el senyor Marcel·lí Got sol·licità si algun ajuntament havia de fer alguna 

activitat per al Dia de les Illes Balears es podia introduir, de forma gratuïta, al 

programa del Govern de les Illes Balears.  

 

 

6. Precs i preguntes 

El senyor Carretero, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís, comenta que es féu una 

proposta d’alcaldia per sol·licitar que la CAIB incrementàs el finançament de les 

entitats locals i demana que es reenviï a tots els ajuntaments de les illes.  

 

El senyor Salas, batle de Costitx, comenta que el Govern ha augmentat l’impost de 

successió del 1 al 3 %, i els ciutadans es queixen als ajuntaments d’aquest augment i 

de l‘augment de la càrrega impossitiva de l’impost de béns immobles. Demana si des 

de la FELIB es pot fer un prec al Govern perquè revisi aquest impost.  

 

El senyor Santandreu, assessor jurídic de la FELIB, comenta que la FELIB, l’any 

passat, rebé la visita del director de l’Agencia Tributària i se’ls exposà el greuge  

comparatiu d’un municipi que ha pasat la revisió catastral amb un altre que encara no 

ha sofert la modificació. Informa que el director general no donà cap solució i es limità 

a dir que aquesta era la Llei i que, al seu parer, era justa.  

 

El senyor Salas, batle de Costitx, demana poder incloure aquest punt a la propera 

assemblea general. El president manifesta la seva conformitat.  
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El president fa un resum de les conclusions extretes i, sense més assumptes per 

tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 

acta. 

 

 

 

La secretària general    Vist i plau 

                                                                El president 

 


